
es de la minoria con-
trola, al costat de Cè-
lia Vendrell, l’acció
de govern de Trini

Marín i Marc Calvet. A manca de
vuit mesos, Aleix Mañosas fa ba-
lanç de la situació.

Es van abstenir en l’aprovació
de la liquidació del 2014 tot i
tenir superàvit. Per què?
Ens sembla bé la contenció de la
despesa sempre que no vagi en
detriment del servei al ciutadà. I
el 2014 no hi apareixien inver-
sions que després van sortir via
crèdits extraordinaris. Això ha
fet que el pressupost inicial hagi
passat de 19 a 23 milions. Poc
devia variar la situació de les fi-
nances del novembre del 2013 al
març del 2014 quan es va apro-
var la primera obra extra, que
era el tram final de l’avinguda
Carlemany.

Obra que per fi s’ha acabat
sencera...
I ho valorem bé. S’havia d’acabar
perquè hi havia una discrepàn-
cia estètica amb la part baixa i
també hi havia obres a fer de cla-
vegueram i separativa d’aigües.
El resultat ha estat correcte. 

Segueixen sense la informació
que reclamen de la comissió de
gestió del Madriu?
Sí. Se’ns lliuren les actes un cop
aprovades i tard. Després, de-
manem més informació i se’ns
diu que ens adrecem a la presi-
dència de torn de la comissió.
Era la primera excusa. I aquest
any, que la presidència és d’Es-
caldes, esperàvem que no passa-
ria però tot continua igual. I és
un problema perquè la vall és de
tots. Hi ha cortalans amb els
quals tampoc no hi ha comuni-
cació i transparència. Deu ser un
tema d’Estat perquè no se’ns do-
ni. Si tot just demanem el pres-
supost i la liquidació. No dema-
nem tant. No entenem el perquè
d’aquest secretisme que apareix
en altres assumptes.

Quins?
Fa uns dies vam preguntar si el
comú s’havia vist afectat per l’a-
fer BPA. Ens van dir que sí i que
hi havia uns diners bloquejats
però no es va voler dir quants.
Els diners són del poble, tothom
ha de saber on estan i què pot
passar si no se soluciona.

Tenen por que hi hagi molts di-
ners bloquejats?
Imagino que no. Els comuns
tampoc en tenen i treballen amb
tots els bancs. La quantitat que
es té estaria dividida. Però sigui
quina sigui, l’hem de conèixer.

Tornant al Madriu, com valora
el funcionament de la comissió?
El pla de gestió està buit de con-
tingut. Apostaríem per fer-ho di-
ferent, que tingués cara i ulls, no
com ara que està agafat amb
pinces. Es va fer massa tard i a
corre-cuita per tenir alguna cosa
feta. Segueixen faltant coses,
aprofundir més, anar al detall. 

Sembla que el canvi de direc-
ció ha impulsat els resultats de
Caldea i d’Inúu...
És una cosa objectiva. Les dades
són les que són. Hi ha una forma
diferent de dur a terme la direc-
ció de la Semtee i també s’està
millorant en l’àmbit turístic. Tots
aquests factors fan que els resul-
tats siguin més positius.

Quin era el problema en l’inici
d’Inúu?
S’ajunten dues coses. Primer, era
un producte nou i sempre és di-
fícil de vendre’l i posar-lo en
marxa. I, després, la campanya
de màrqueting no va saber dife-
renciar-lo de Caldea. Amb el
nou director s’ha posat ordre i la
campanya és més eficient, s’han
fet reunions amb operadors i ac-
cions que fan que Inúu refloti i
Caldea es mantingui. És un pol
turístic d’Andorra que ajuda a
ser atractius no només quan te-
nim neu i és un estendard. 

Com està funcionant enguany?
Millor que l’any passat. Part per
les accions que s’estan fent i part

perquè el principal client, l’es-
panyol, té més diners. 

Com veuen el projecte d’apar-
cament a la part alta?
És un projecte de fa molts anys i
del qual repetidament se n’ha
parlat. Fa temps que diem que
aquesta obra fa falta, que era
una inversió necessària i que pot
ajudar a revitalitzar la part alta.
A Escaldes hi ha moviment per-
què tenim places d’aparcament.

Quan n’hem parlat, des de la
majoria se’ns deia que les finan-
ces no ho suportarien. I ara
diuen que potser sí. No es pot ar-
gumentar sempre les finances
comunals per no fer inversions.

Vostè es va presentar com a in-
dependent... ho continua sent?
Estic en procés per passar a ser
militant del PS perquè he anat
veient que el projecte ha madu-
rat, sobretot des de l’escissió. Va
ser un cop dur però se li ha do-
nat un aire i un tomb que m’ha
agradat molt. 

Ja treballen per a les comunals?
Fa dies que ens reunim per a l’e-
laboració del programa. Un cop
el tinguem, veurem qui configu-
ra la llista. Creiem que és aques-
ta la forma correcta de fer-ho.
Segurament ens trobarem amb

tres llistes. No sé si SDP hi serà,
però DA i Liberals hi seran. Amb
aquesta configuració de tres o
quatre llistes, el resultat pot ser
qualsevol. Seran mogudetes,
com les generals.

A d’altres parròquies es parla
de possibles pactes amb SDP...
La meva visió és que ja hem fet
una aliança fa poc, Junts, que
aglutina una sèrie de forces. A
mi em costaria entendre i expli-
car a la gent per què amb qui fa
dos dies no hem anat junts ara sí
que ho fem. Sóc més partidari de
defensar un projecte que no pas
unir-me amb qualsevol perquè
no guanyi un altre.

A la parròquia feu de Martí, hi
ha opcions de desbancar DA?
Sempre n’hi ha. No oblidem
que, per molt que sigui feu de
Martí, sempre ha estat el bressol
dels liberals. El comú ha tingut
una mala comunicació i un des-
encís amb treballadors i ciuta-
dans que pot passar factura.

El risc és quedar-se fora fins i
tot del comú...
Sabem que hi és i haurem de
lluitar i fer una bona campanya.
Han estat quatre anys que la po-
blació ha vist el control que hem
fet a la majoria; hem dit quan
s’han fet malament les coses i
quan s’han fet bé. I altres partits,
res. Hem estat els únics a criticar.

Es veu amb cor de repetir?
Sí. Ha estat una experiència que
m’ha agradat molt i m’agradaria
repetir. S’ha de veure si quan co-
mencem a parlar de llistes se-
gueixo tenint aquestes ganes i si
el partit pensa que cal una conti-
nuïtat o un canvi.

EL POLÍTIC ESCALDENC, EN TRÀMITS PER FER-SE MILITANT DEL PS (EL 2011 ANAVA A LES LLISTES COM A
INDEPENDENT), FA BALANÇ DE LA SITUACIÓ A LA CORPORACIÓ I DE L’ESCENARI DE CARA A LES COMUNALS

“Hem estat l’únic partit que ha
criticat l’acció del comú”

GABRIEL PÉREZ
Andorra la Vella

D

CONSELLER DE LA MINORIA SOCIALDEMÒCRATA AL COMÚ D’ESCALDES-ENGORDANY
AMB

[Pacte amb SDP] Em
costaria explicar per què
anem junts amb qui fa
dos dies no ho hem fet

El comú ha tingut una
mala comunicació amb
treballadors i ciutadans
i li pot passar factura

G. P.
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